

本周经文：

“你不要害怕，因为我与你同在；不要惊惶，因为我是你的 神。我必坚固你，我必帮助你，我必用我公义的右手扶持你。” 以赛亚书 41:10

以祷告开始：

主啊，我们来到祢面前，承认世界与人心的动荡。求祢赐下清晰的眼光和柔软的心，使我们既能分辨时代的召唤，也能以爱与真理服事人。求主装备教会做祷告与安慰的器皿，叫我们的言行显出基督的香气。奉耶稣名，阿们。

## 1. 世界

### 【a】 印尼多地爆发示威与骚乱，治安与民生受冲击

据报道，印尼因社会与经济议题（包括民生补贴与公共政策）引发多地大规模示威，部分地区出现纵火与暴力冲突，政府正部署警力与对话尝试平息局势。

**祷告方向：**为受暴力与动荡影响的平民祷告，求神保护弱势与无辜者，保守基督徒在当地能作和平与和解的见证人；也为印尼政府与民间领袖祷告，求主赐智慧与谦卑，走向公义与和解。

**链接：** <https://www.aljazeera.com/news/2025/9/5/indonesia-in-chaos-five-indonesians-give-views-on-why-and-how-to-fix>

### 【b】 伦敦地铁工会罢工，城市交通严重受扰

伦敦多条地铁线路因工会争议进入轮次性罢工，公共服务中断，居民出行与城市运转备受冲击。政府与工会仍在谈判中。

**祷告方向：**求神保守城市民生，赐给谈判双方耐心与智慧，以和平方式解决纠纷；为受影响的普通工作者与通勤者祷告，求主供应他们的实际需要与平安。

**链接：** <https://www.theguardian.com/uk-news/2025/sep/07/london-tube-users-warned-to-plan-for-disruption-as-strike-action-escalates>

### 【c】 NASA 警告：近地天体（2025 QV9）接近，引起全球天文关注

NASA / 天文台监测到数颗近地小行星在本周靠近地球（其中被标注的 2025 QV9 将在 9 月 10 日近掠），虽被评估为不会撞击，但提醒公众与科学界继续关注与协作。

**祷告方向：**为从事天文、航天与防灾科研的专家祷告，求神赐给他们洞察与合作的能力；同时求主安慰怕惧的人，帮助人把对宇宙的敬畏转为对造物主的赞美与信靠。

**链接：** <https://timesofindia.indiatimes.com/science/nasa-warns-100-foot-asteroid-2025-qv9-racing-towards-earth-at-over-10000-mph-on-september-10-should-we-be-concerned/articleshow/123780075.cms>

### 【d】 非洲气候峰会（埃塞）聚焦：由“援助”转向“投资”抗气候变迁

非洲领导人在埃塞俄比亚的气候峰会上呼吁将对大陆的气候响应从单纯援助转换为有利于长期适应与投资的策略，强调地区自主与气候韧性。

**祷告方向：**为非洲国家的决策者与社区祷告，愿神赐下远见，使气候政策既保护造物，也带来公义与就业；同时祷告全球盟友以真诚与尊重参与支持。

**链接：** <https://abcnews.go.com/International/wireStory/african-leaders-push-climate-investment-ethiopia-summit-125379217>

## 2. 国家（马来西亚）

### 【a】 国家能源公司员工接获纵火威胁，政府加强 LNG 设施戒备

据报导，一名国营能源公司（Petronas）员工收到了威胁短信，称要焚烧液化天然气设施；国家安全理事会下令加强砂拉越、沙巴等地 LNG 设施的安保与调查。

**祷告方向：**为能源设施与相关员工祷告，求神使恐吓无效，保守设施与周边社区平安；为调查人员与安全机构祷告，赐智慧与公义。

**链接：** <https://www.reuters.com/business/energy/malaysia-deputy-pm-says-petronas-received-threat-burn-lng-facilities-state-media-2025-09-09/>

### 【b】 本地车厂启动首座电动车组装厂，推动新能源产业链

马来西亚车厂宣布在玻璃 / 霹雳等地启用首座电动车组装厂（首批车型为 e.MAS 系列），政府表明要把马来西亚打造为地区 EV 生产与培训中心。

**祷告方向：**为产业转型祷告，求神赐企业与政府智慧，使转型既顾及环境又照顾工人（培训与就业），带来长期稳健的祝福。

**链接：** <https://www.reuters.com/sustainability/climate-energy/malaysian-carmaker-proton-launches-first-ev-plant-2025-09-04/>

- 【c】 马来西亚国际人才与竞争力排名上升（近期报告显示名次改善）

最新排行显示马来西亚在某些国际竞争/人才指数上出现名次上升，反映教育与人才培养的若干进步（新闻摘要与评论并存）。

**祷告方向：**为国家在培养人才与教育系统上的持续改进祷告，求神赐给领导者远见，也为念书、工作与创业的青年祷告，求主扩展门路。

**链接：** <https://malaysia.news.yahoo.com/malaysia-jumps-eight-spots-global-020045403.html>

- 【d】 政府敦促社交平台强化未成年人保护，要求 TikTok 等落实年龄验证

马来西亚敦促主要社交平台（包括 TikTok）实施更严格的年龄验证与有害内容过滤，相关高层已会见平台代表并强调必要性。

**祷告方向：**为儿童与青少年在数位世界中的安全祷告，求神保护他们不被有害内容伤害；也为政策制定者与平台祷告，求主赐智慧与公义的法规。

**链接：** <https://www.reuters.com/business/media-telecom/malaysia-pushes-tiktok-age-verification-protect-minors-2025-09-04/>

### 3. 教会

- 【a】 “造物季”（Season of Creation）开启，全球教会为生态与和平祷告行动

世界教会理事会与多宗派伙伴发起“和平与造物”主题的造物季（01/9/25 起），呼吁信徒为造物的恢复与环境公义祷告并参与实际行动。

**祷告方向：**为全球教会在环境关怀与社会公义上的合一祷告，求神使教会成为看顾创造与推动社会正义的光与盐。

**链接：** <https://www.oikoumene.org/news/season-of-creation-opens-with-call-for-peaceful-habitation-amid-climate-crisis>

- 【b】 教宗在梵蒂冈会见以色列总统，公开呼吁停火与人道救援

梵蒂冈与部分基督教领袖持续在国际舞台上为中东和平代求、呼吁停火与释放人质，教宗强烈呼吁人道援助通道开放与谈判恢复。

**祷告方向：**为中东受创的教会与基督徒祷告，求神赐下安慰与辨识的力量，让教会在堕落与悲痛中成为温柔的见证。

**链接：** <https://www.reuters.com/world/europe/pope-leo-raises-tragic-situation-gaza-meeting-with-israeli-president-2025-09-04/>

- 【c】 半岛马来西亚牧养大会（Peninsular Malaysia Pastoral Assembly）持续进行牧区对话  
本地天主教/基督教/福音群体在近期牧养大会与牧区聚会中，强调教会的牧养策略与群体合一，推动教内灵命更新与牧养调适。

**祷告方向：**为本地各教会领袖与牧养同工祷告，求神赐下合一的灵、清楚的异象与牧养力，帮助教会在当地建立稳定牧养网络。

**链接：** <https://www.heraldmalaysia.com/news/synodality-demands-conversion-not-business-as-usual/84563/1>

- 【d】 马来西亚卫理公会-为 9-10 月份各教区牧区议会，教区议会，各部议会祷告。

马来西亚卫理教会近期有各种会议要进行。

**祷告方向：**为卫理公会的任何会议求神掌权，兴起教会，建立信徒，会议内容荣耀主名。不为了开会而开会，会议中按圣灵心意而行。

### 4. 家庭

- 【a】 执行子女赡养/抚养费机制的讨论升温（拟议自动扣薪、信用制裁等）

非政府团体与政策讨论建议成立联邦层级的“子女赡养机构”，通过自动工资扣缴、法院命令资料库与信用限制等措施，提高抚养费执行力。

**祷告方向：**为受未付抚养费影响的儿童与监护人祷告，求神以公义伸冤并医治家庭创伤；并为政策制定者祷告，愿他们寻得既公平又可执行的方案。

**链接：** <https://www.malaymail.com/news/malaysia/2025/09/09/from-salary-deductions-to-credit-blacklists-ideas-to-enforce-child-support-in-malaysia/190561>

【b】地区心理支持与热线咨询加强（APTCC 电话辅导大会等）这也反映了家庭关系的危机。

亚洲—太平洋电话辅导会议（APTCC）在本周汇聚业界与志工，讨论热线与线上辅导在预防自杀与青少年危机中的角色与实践。

**祷告方向：**为所有提供电话/线上辅导的志工与专业辅导员祷告，求神赐耐心、辨识与安慰的话语，使他们能在黑暗中成为盼望的传递者。也求神带领家庭隔代关系被修复。

**链接：** <https://aptcc.com.my/>

【c】照顾者支援与教育项目（地方机构提供免费训育）

本地精神健康与社区机构（例如 MMHA）提供照顾者支援与教育课程，帮助家庭照护长期病患或心理患病成员，减轻照护压力、提升照护技能。

**祷告方向：**为基层照顾者（行动不便、长期病患家属等）祷告，求神赐安慰与实际资源，也为这些支援项目祷告，愿上帝通过教会与社会机构成为扶持的渠道。愿神带领每个家庭，看见家庭的功能，在这个时代，好好看重家庭的重要性。

**链接：** <https://mmha.org.my/education-training/caregiver-programme-cse>

【d】住房供给下降、新屋开盘减少与市场调整，对青年与单身者造成压力

近期报告指出新住宅项目开案与交付出现减少，同时滞销率上升，短期内将影响房价与租金，年轻人与单身家庭面临较高的居住成本与不确定性。

**祷告方向：**为受住房压力影响的单身者与年青家庭祷告，求主供应合适的住处与工作机会；也为政府与开发业者祷告，愿他们以公义与长远眼光推动可负担住房政策。

**链接：** <https://www.bloomberg.com/news/articles/2025-09-04/malaysia-s-new-housing-projects-decline-unsold-homes-increase>

## Methodist Church of Issachar Watcher 11-17/09/2025

Prayer items 2nd week of September

Scripture of the Week:

"Do not fear, for I am with you; do not be dismayed, for I am your God. I will strengthen you and help you; I will uphold you with my righteous right hand." ~~ Isaiah 41:10

Begin with Prayer:

Lord, we come before You, acknowledging the unrest in the world and in human hearts. Grant us clarity of vision and tender hearts, that we may discern the call of the times and serve others with love and truth.

Equip Your Church to be vessels of prayer and comfort, so that our words and actions may carry the fragrance of Christ. In Jesus' name, Amen.

### 1. World

- [a]** Protests and riots erupt in multiple regions of Indonesia, impacting security and livelihoods  
Reports state that large-scale protests broke out across Indonesia over socio-economic issues (including subsidies and public policies). Some regions experienced arson and violent clashes, while the government deployed police and initiated dialogues to ease tensions.  
**Prayer Focus:** Pray for civilians affected by violence and unrest, asking God to protect the weak and innocent. Pray that local Christians may be witnesses of peace and reconciliation. Also pray for the Indonesian government and community leaders, that God may grant them wisdom and humility to walk in justice and reconciliation.
- [b]** London Underground workers on strike, causing severe disruption to city transport  
Several London Underground lines were halted due to union disputes, leading to significant disruption in public services and residents' mobility. Negotiations between government and unions are still ongoing.  
**Prayer Focus:** Pray for the city's daily life and order, that God grants both sides patience and wisdom to resolve the conflict peacefully. Pray also for affected workers and commuters, that God supplies their needs and peace.
- [c]** NASA warns of Near-Earth Object (2025 QV9) passing close to Earth, attracting global attention  
NASA and observatories reported several near-Earth asteroids passing by this week (notably 2025 QV9 on Sept 10). While no collision risk is expected, scientists call for continued monitoring and global collaboration.  
**Prayer Focus:** Pray for scientists working in astronomy, space exploration, and disaster preparedness, that God grants them insight and collaboration. Pray also for those who live in fear, that their awe of the universe may turn into praise and trust in the Creator.
- [d]** Africa Climate Summit in Ethiopia calls for shift from "aid" to "investment" in climate response  
African leaders urged at the summit that climate response on the continent should move beyond aid to long-term adaptation and investment strategies, highlighting local ownership and climate resilience.  
**Prayer Focus:** Pray for African decision-makers and communities, that God grants them foresight to shape policies that protect creation, bring justice, and create jobs. Also pray for global allies to engage with sincerity and respect.

### 2. Nation (Malaysia)

- [a]** Petronas staff receives arson threats, government tightens security at LNG facilities  
Reports revealed that a Petronas employee received threatening messages about burning LNG facilities. The National Security Council has ordered heightened security and investigations in Sarawak, Sabah, and other key LNG areas.  
**Prayer Focus:** Pray for the safety of energy facilities and workers, that God nullifies threats and protects nearby communities. Pray also for investigators and security agencies, that they be guided with wisdom and justice.
- [b]** Malaysia opens its first EV assembly plant, advancing the green energy industry  
A Malaysian automaker announced the launch of its first electric vehicle assembly plant in Perak, with the government declaring plans to position Malaysia as a regional hub for EV production and training.

**Prayer Focus:** Pray for wisdom as industries transition, that businesses and government balance environmental care with workers' welfare (training and jobs), and that long-term blessings come to the nation.

**[c]** Malaysia rises in global talent and competitiveness rankings

Recent reports showed Malaysia improving in international rankings on talent and competitiveness, reflecting progress in education and talent development.

**Prayer Focus:** Pray for Malaysia's continued growth in talent and education, that God grants foresight to leaders, and expands opportunities for youths studying, working, and starting businesses.

**[d]** Government urges social platforms to enhance child protection, calls on TikTok to implement age verification. The government urged platforms like TikTok to apply stricter age verification and harmful content filters. Officials have met with platform representatives to stress its importance.

**Prayer Focus:** Pray for the safety of children and youth in the digital world, asking God to shield them from harmful content. Pray also for policymakers and platforms, that God grants them wisdom for fair and just regulations.

### 3. Church

**[a]** "Season of Creation" launched globally, churches pray for ecology and peace

The World Council of Churches and ecumenical partners launched the "Season of Creation" (from 1 Sept), calling Christians to pray and act for creation's restoration and climate justice.

**Prayer Focus:** Pray for global unity of churches in caring for creation and social justice, that God makes the Church salt and light for both environment and society.

**[b]** Pope meets Israeli President at the Vatican, calls for ceasefire and humanitarian aid

The Vatican and Christian leaders continue advocating for peace in the Middle East, urging ceasefires, release of hostages, and opening humanitarian corridors.

**Prayer Focus:** Pray for churches and Christians in the Middle East, that God comforts them and grants discernment, so that they may witness gently amid suffering and brokenness.

**[c]** Peninsular Malaysia Pastoral Assembly holds ongoing pastoral dialogues

Catholic, Protestant, and evangelical communities in Peninsular Malaysia have gathered for pastoral assemblies to strengthen ministry strategies, unity, and renewal.

**Prayer Focus:** Pray for local church leaders and pastoral workers, that God grants unity, clear vision, and strength to build stable pastoral networks.

**[d]** Methodist Church in Malaysia – prayers for upcoming local, district, and board meetings (Sept–Oct). Various local and district conferences, and board meetings are scheduled in coming months.

**Prayer Focus:** Pray that God rules over every Methodist meeting, raising up the church and building up believers. May the gatherings glorify God, and may all decisions follow the Spirit's leading, not just for formality.

### 4. Family

**[a]** Growing discussions on enforcing child support through salary deductions and credit sanctions  
Proposals emerged for a federal-level "Child Support Agency" to enforce payments via wage deductions, court databases, and credit restrictions.

**Prayer Focus:** Pray for children and guardians affected by unpaid child support, asking God for justice and healing of family wounds. Pray also for policymakers to design fair and enforceable solutions.

**[b]** Expanding mental health hotlines and counselling services highlights family crises

The Asia-Pacific Telephone Counselling Conference (APTCC) gathered practitioners to discuss hotline and online counselling in suicide prevention and youth crises.

**Prayer Focus:** Pray for hotline volunteers and counsellors, that God grants them patience, discernment, and comforting words. Pray also for family healing, especially in intergenerational relationships.

**[c]** Caregiver support and training programmes launched by local mental health organisations

Groups such as MMHA provide caregiver education to support families caring for long-term or mentally ill members, reducing stress and improving caregiving skills.

**Prayer Focus:** Pray for caregivers, that God comforts and provides for them. Pray also for support programmes, that churches and community groups become channels of God's care. May families learn to value their God-given role.

**[d]** Decline in housing supply and new projects raises pressure for youth and singles

Recent reports show fewer new housing projects and rising unsold units, raising costs and uncertainty for young families and singles.

**Prayer Focus:** Pray for those under housing pressure, that God provides affordable homes and job opportunities. Pray also for government and developers, that they enact just and forward-looking housing policies.

## Pengawal Isakhar Methodist 11-17/09/2025

Doa minggu kedua September

Ayat Mingguan:

“Jangan takut, kerana Aku menyertai engkau; jangan bimbang, kerana Akulah Allahmu. Aku akan menguatkan engkau, Aku akan menolong engkau, Aku akan memegang engkau dengan tangan kanan-Ku yang benar.” — Yesaya 41:10

Mulakan Dengan Doa:

Ya Tuhan, kami datang ke hadapan-Mu, mengakui bahawa dunia dan hati manusia penuh dengan kekacauan. Kami memohon agar Engkau memberi kami pandangan yang jelas dan hati yang lembut, supaya kami mampu mengenali panggilan zaman ini dan melayani orang lain dengan kasih serta kebenaran.

Lengkapkanlah gereja-Mu untuk menjadi bejana doa dan penghiburan, agar kata-kata dan tindakan kami memancarkan keharuman Kristus. Dalam nama Yesus kami berdoa, Amin.

### 1. Dunia

- [a]** Rusuhan dan demonstrasi tercetus di pelbagai kawasan di Indonesia, menjejaskan keselamatan dan kehidupan rakyat  
Dilaporkan bahawa isu sosial dan ekonomi (termasuk subsidi dan dasar awam) telah mencetuskan demonstrasi besar di banyak lokasi. Beberapa kawasan berlaku kebakaran dan keganasan. Kerajaan sedang menggerakkan polis dan usaha dialog bagi meredakan keadaan.  
**Arah Doa:** Berdoa bagi orang awam yang terkesan oleh keganasan dan huru-hara. Mohon Tuhan melindungi golongan lemah dan tidak bersalah, serta memelihara orang Kristian di sana agar menjadi saksi damai dan pendamai. Juga doakan pemimpin kerajaan dan masyarakat, agar dikurniakan hikmat dan kerendahan hati untuk menuju keadilan dan perdamaian.
- [b]** Mogok kesatuan pekerja metro London mengganggu sistem pengangkutan bandar  
Beberapa laluan metro London tergendala akibat siri mogok kesatuan pekerja. Perkhidmatan awam terjejas, dan penduduk menghadapi kesulitan perjalanan. Rundingan antara kerajaan dan kesatuan masih berlangsung.  
**Arah Doa:** Mohon Tuhan memelihara kesejahteraan bandar, serta memberi kesabaran dan kebijaksanaan kepada kedua pihak agar perselisihan diselesaikan secara aman. Doakan juga pekerja dan penumpang yang terjejas agar Tuhan mencukupkan keperluan mereka dan memberi kedamaian.
- [c]** NASA beri amaran: Objek berhampiran bumi (2025 QV9) mendekat, mencetuskan perhatian global  
NASA dan balai cerap mengesan beberapa asteroid menghampiri bumi minggu ini (termasuk 2025 QV9 pada 10 Sept). Walaupun dijangka tidak melanggar bumi, masyarakat dan saintis diingatkan untuk terus memantau dan bekerjasama.  
**Arah Doa:** Doakan pakar dalam bidang astronomi, angkasa dan mitigasi bencana agar Tuhan memberi mereka wawasan dan kerjasama. Juga berdoa agar orang yang ketakutan dipenuhi dengan penghiburan Tuhan, serta menjadikan kekaguman terhadap alam semesta sebagai pujian kepada Pencipta.
- [d]** Sidang Kemuncak Iklim Afrika (Ethiopia): Dari “bantuan” ke “pelaburan” untuk melawan perubahan iklim  
Pemimpin Afrika menyeru agar tindak balas terhadap iklim beralih daripada bantuan semata-mata kepada strategi pelaburan jangka panjang yang membina ketahanan wilayah.  
**Arah Doa:** Doakan pemimpin dan komuniti di Afrika agar Tuhan memberi visi jauh ke hadapan supaya dasar iklim melindungi ciptaan Tuhan serta membawa keadilan dan peluang pekerjaan. Juga berdoa agar rakan global menyokong dengan ikhlas dan penuh hormat.

### 2. Negara (Malaysia)

- [a]** Pekerja syarikat tenaga negara menerima ancaman bakar, kerajaan perketat kawalan kemudahan LNG

Dilaporkan seorang pekerja syarikat tenaga negara (Petronas) menerima mesej ugutan untuk membakar kemudahan gas asli cecair (LNG). Majlis Keselamatan Negara mengarahkan kawalan keselamatan diperketat di Sarawak, Sabah dan lokasi lain.

**Arah Doa:** Berdoa agar segala ugutan tidak berkesan, dan Tuhan melindungi kemudahan serta komuniti sekeliling. Doakan juga pasukan penyiasat dan pihak keselamatan agar dikurniakan kebijaksanaan dan keadilan.

- [b]** Kilang pemasangan kenderaan elektrik pertama tempatan dilancar, pacu industri tenaga baharu. Sebuah pengeluar kereta tempatan mengumumkan pelancaran kilang pemasangan EV pertama (model e.MAS) di Perak/ Selangor. Kerajaan menyatakan hasrat menjadikan Malaysia pusat pengeluaran dan latihan EV serantau.

**Arah Doa:** Berdoa agar transformasi industri ini dilaksanakan dengan bijak, menjaga alam sekitar serta kebajikan pekerja (latihan & pekerjaan). Mohon Tuhan menjadikannya berkat jangka panjang bagi negara.

- [c]** Malaysia naik dalam ranking daya saing dan bakat antarabangsa. Laporan terbaru menunjukkan kedudukan Malaysia meningkat dalam indeks daya saing global, mencerminkan kemajuan dalam pendidikan dan pembangunan bakat.

**Arah Doa:** Berdoa agar negara terus maju dalam bidang pendidikan dan pembangunan bakat. Mohon Tuhan memberi visi kepada pemimpin, serta membuka jalan bagi belia dalam pelajaran, pekerjaan dan keusahawanan.

- [d]** Kerajaan desak platform sosial perketat perlindungan remaja, minta TikTok laksanakan pengesahan umur.

Kerajaan Malaysia mendesak platform sosial utama seperti TikTok memperkenalkan sistem pengesahan umur lebih ketat dan menapis kandungan berbahaya.

**Arah Doa:** Berdoa untuk keselamatan kanak-kanak dan remaja dalam dunia digital, agar Tuhan melindungi mereka daripada kandungan merosakkan. Doakan juga pembuat dasar dan platform agar mengutamakan kebijaksanaan serta keadilan.

### 3. Gereja

- [a]** “Musim Ciptaan” bermula, gereja global berdoa bagi ekologi dan keamanan. Majlis Gereja Sedunia bersama pelbagai denominasi melancarkan Musim Ciptaan bertema “Damai dan Ciptaan” (bermula 1 Sept). Jemaat diajak berdoa dan bertindak bagi pemulihan ciptaan serta keadilan iklim.

**Arah Doa:** Berdoa agar gereja global bersatu dalam penjagaan ciptaan dan keadilan sosial, supaya menjadi garam dan terang di dunia.

- [b]** Paus bertemu Presiden Israel di Vatikan, gesa gencatan senjata dan bantuan kemanusiaan. Vatikan bersama pemimpin Kristian lain terus menyeru perdamaian Timur Tengah, menghentikan peperangan dan membebaskan tebusan. Paus menekankan keperluan membuka laluan bantuan kemanusiaan dan memulakan rundingan semula.

**Arah Doa:** Berdoa untuk gereja dan orang Kristian di Timur Tengah, agar Tuhan memberi penghiburan dan kekuatan rohani supaya mereka menjadi saksi lembut di tengah penderitaan.

- [c]** Perhimpunan Pastoral Semenanjung Malaysia tekankan dialog dan strategi penggembalaan. Komuniti Katolik, Protestan dan Injil di Semenanjung Malaysia mengadakan perhimpunan pastoral, menekankan keperluan pembaharuan rohani dan kerjasama pastoral.

**Arah Doa:** Berdoa agar pemimpin gereja dan pekerja pastoral di Malaysia dianugerahkan roh kesatuan, visi yang jelas dan kuasa penggembalaan untuk membina jaringan yang stabil.

- [d]** Gereja Methodist Malaysia – berdoa untuk mesyuarat kawasan, daerah dan jabatan sepanjang Sept–Okt.

Gereja Methodist Malaysia sedang mengadakan pelbagai mesyuarat penting.

**Arah Doa:** Mohon Tuhan memerintah setiap mesyuarat agar hasilnya membangunkan gereja dan memuliakan nama-Nya. Biarlah mesyuarat dijalankan menurut pimpinan Roh Kudus, bukan sekadar tradisi.

### 4. Keluarga

- [a]** Perbincangan hangat mengenai mekanisme penguatkuasaan nafkah anak (cadangan potongan gaji & sekatan kredit).



NGO dan pembuat dasar mencadangkan penubuhan agensi nafkah anak peringkat persekutuan untuk memastikan pembayaran melalui potongan gaji automatik, pangkalan data mahkamah dan sekatan kredit.

**Arah Doa:** Doakan kanak-kanak dan penjaga yang terkesan oleh kegagalan bayaran nafkah agar Tuhan membela mereka dan menyembuhkan luka keluarga. Doakan juga agar dasar yang dirangka bersifat adil dan berkesan.

- [b]** Sokongan psikologi dan talian bantuan diperkuat (Persidangan APTCC), cerminkan cabaran hubungan keluarga

Persidangan Kaunseling Telefon Asia-Pasifik (APTCC) menekankan peranan talian bantuan dan kaunseling dalam mencegah bunuh diri dan krisis belia.

**Arah Doa:** Doakan sukarelawan dan kaunselor agar Tuhan memberi kesabaran, kebijaksanaan dan kata-kata penghiburan supaya mereka menjadi pembawa harapan dalam kegelapan. Mohon juga pemulihan hubungan keluarga rentas generasi.

- [c]** Program sokongan & pendidikan penjaga (oleh institusi kesihatan mental tempatan)  
Institusi seperti MMHA menyediakan kursus sokongan untuk penjaga yang merawat ahli keluarga sakit kronik atau gangguan mental, bagi mengurangkan tekanan dan meningkatkan kemahiran penjagaan.

**Arah Doa:** Doakan para penjaga supaya Tuhan memberi kekuatan dan sumber praktikal. Juga berdo a agar program ini menjadi saluran kasih Tuhan melalui gereja dan masyarakat. Mohon Tuhan menolong setiap keluarga menghargai peranan keluarga pada zaman ini.

- [d]** Penawaran perumahan baharu menurun, tekanan kepada belia & bujang meningkat  
Laporan terbaru menunjukkan projek perumahan baharu menurun, kadar rumah tidak terjual meningkat, menjejaskan harga dan kadar sewa. Golongan belia dan bujang menghadapi kos perumahan tinggi dan ketidakpastian.

**Arah Doa:** Doakan belia dan keluarga muda yang menghadapi tekanan perumahan agar Tuhan menyediakan tempat tinggal yang sesuai dan peluang pekerjaan. Doakan juga agar kerajaan dan pemaju bertindak dengan adil dan berpandangan jauh dalam melaksanakan dasar perumahan mampu milik.